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Schietvereniging na bijna 100 jaar 
nog steeds een begrip in Wijk aan Zee

oen ik meer dan 50 jaar geleden in 
Wijk aan Zee kwam wonen, kreeg ik 
het advies om lid te worden van de 

Schietvereniging, de Volleybal en donateur te 
worden van Arion. Dan zit je meteen overal 
in, werd gezegd. Nu is Arion inmiddels 
opgeheven en de Volleybal is een gezellige 
recreantenclub geworden in De Moriaan.

De schietvereniging bestaat nu al bijna 100 
jaar en is de oudste vereniging van Wijk 
aan Zee. Door het samenvoegen van twee 
verenigingen is toen ‘’Ons Genoegen” 
ontstaan, een ietwat oubollige naam, maar 
onze vereniging is verre van dat.
In onze geschiedenis zijn veel “beroemde” 
Wijk aan Zeeërs lid geweest, waaronder 
Frans Heine, Theo Albers, Nico Snijders, 
Willem Handgraaf, Joop Rooker en vele 
anderen. De vereniging bestaat momenteel 
uit ongeveer 25 leden, mannen en vrouwen, 
waaronder ook veel jongeren. 

In de achterzaal hebben wij 3 volautoma-
tische schietbanen van 15 meter. Er wordt 
geschoten met 4.5 mm kogels. We hebben 
de nieuwste luchtbuksen van het merk 
Walther, met een luchtpatroon van 300 bar. 
De vereniging heeft zelf 5 buksen in bezit, 
waardoor de leden geen eigen buks nodig 
hebben.

De competitie bestaat uit 32 schietbeurten 
per jaar, waarna de bekers en wisselbekers 
uitgereikt worden op de gezellige slotavond.
Bij ons staat gezelligheid voorop, aan de 
stamtafel in het café, terwijl de schutters 
zich kunnen concentreren in de achterzaal . 

Het sociale aspect is heel belangrijk.
Er wordt voor de competitie 32 keer gescho-
ten, en daarbuiten hebben wij ook sinter-
klaasschieten, kerstschieten, paasschieten, 
een familiedag, en een jaarlijkse uitwisseling 
met een schietvereniging in Eys in Limburg, 
om te gaan vogelschieten(van hout).

De dinsdagavond is een drukke en gezellige 
avond in café De Zon. Er is dan de Schiet-
vereniging, de schaakclub, en onze biljart-
ploeg, allemaal bijgestaan door een schare 
aan fans aan de bar. Wij schieten,  buiten de 
zomer, elke week in ‘’ons’’ café De Zon vanaf 
20.00 uur en wij nodigen iedereen uit om 
eens te komen kijken en een kaartje proef te 
schieten.
Voor meer informatie kijk op de website, 
kom gewoon even langs, of bel Lien 
06-2073 0160

Tekst: Rob van Kampen.

T
et de herinnering aan het 
geslaagde „Festival van het 
Vergeten“ in februari 2023 nog 

vers in het geheugen, hebben Sjanneke van 
Herpen en Alie Blokhuis het idee opgevat 
voor een nieuwe thema-avond in de Zon. 

Dit jaar staat „Er was eens“ centraal. 
Natuurlijk is dit het begin van sprookjes die 
eindigen met „En ze leefden nog lang en 
gelukkig“, maar de uitdrukking blijkt ook 
heel andere associaties op te roepen: goede 
tijden, slechte tijden. In ieder geval wordt 
het een aangekleed feestje met muziek, 
variërend van „Er waren twee koningskin-
deren“ tot „Once upon a time in the west“, 
korte praatjes, verhalen, gedichten, hapjes.
Natuurlijk is er ook ruimte voor het publiek: 
naar welke tijd zou jij terug willen? We gaan 
het uitzoeken. En heb je zelf een voorwerp 
of een fotootje van een mooie, verdrietige of 
heel bijzondere ‘er was eens’-ervaring, neem 
het gerust mee. Er is vast wel een moment 
op de avond om daar iets over te vertellen. 
Zet het vast in je agenda: 
Zaterdag 24 februari. Aanvang 20.00 uur.
Entree gratis. Aanmelden mag, maar hoeft 
niet, via 

sjanneke@zonnet.nl of
alieblokhuis@gmail.com

“Er was eens...“
een klein feestje

Expositie ‘Nieuwe KOPstukken’ in de Kop van WaZ
e eerste expositie van 2024 ‘Nieuwe  
KOPstukken’ in de Kop van WaZ 
wordt op 10 februari om 17.00 uur 

geopend. De exposanten zijn Corien Beentjes 
en Marcel Ruben, twee talentvolle artiesten 
die niet eerder in de Kop hebben geëxposeerd.

De stijlvolle werken van Corien Beentjes, 
een fotografe geboren in Beverwijk en nu 
wonende in Wijk aan Zee, is voor sommigen 
waarschijnlijk niet onbekend aangezien haar 
werk in de wachtkamer bij de huisartsen-
post in Wijk aan Zee heeft gehangen. Haar 
kunstvorm valt onder de noemer Urbex-
fotografie, hetgeen inhoudt het fotograferen 
van verlaten gebouwen die door de natuur 
zijn overgenomen. Hierdoor ontstaat er een 
vloeiende eenheid van wat eens was met 
wat er momenteel gaande is. Deze moment 
opnames geeft een heel andere en vaak ook 
onverwachte wending aan wat eens een 
statisch gebouw is geweest.

www.cocogoesurbex.nl

De stillevens van Marcel Ruben ademen rust 
uit en vormen een perfecte omgeving om 
op adem te komen. Vergis je echter niet: stil 
is niet identiek aan levenloos. Ruben werkt 
veel met licht om een bepaald object te be-
nadrukken alsook het contrast te verhogen. 
Deze schilder heeft zichzelf door de jaren 
heen bepaalde technieken aangeleerd, eigen 

gemaakt en verfijnd, wat te zien is aan de 
details en het stilisme van zijn schilderijen. 
Zelf geeft hij aan, dat zijn werk bedoeld is 
om mensen te inspireren en te vermaken. 
Daarover bestaat geen twijfel, gezien de 
manier waarop zijn stillevens de kijkers naar 
binnen trekken.

www.marcelruben.com

M

D

n februari zijn er twee prachtige 
films te zien bij Kino Wijk aan Zee 
in Café De Zon. 

The Blue Caftan - vrijdag 2 februari 
Halim heeft samen met zijn vrouw 
Mina een traditionele kaftanwinkel 
in de medina van Salé, Marokko. 
Zijn authentieke handwerk levert schit-
terende kaftans op. Hun hele huwelijk 
lang leven ze al met een geheim, maar 
desondanks heeft het echtpaar een 
enorme genegenheid voor elkaar. 
Op het filmfestival van Cannes werd de 
film met een staande ovatie ontvangen 
en won het de FIPRESCI-prijs in het 
Un Certain Regard-programma.

Anatomy of a Fall - vrijdag 16 februari
Wanneer Samuel onder verdachte om-
standigheden dood wordt aangetroffen, 
wordt zijn vrouw Sandra aangeklaagd. 
Was zijn val een noodlottig ongeluk, 
zelfmoord of is hij door zijn echtgenote 
geduwd? In de rechtszaak wordt hun 
relatie ontleed. De film won de Gouden 
Palm voor de beste film in Cannes en 
werd de grote winnaar op het European 
Film Awards 2023. 

De films beginnen om 20.00 uur, de 
zaal gaat om 19.30 uur open.
Entree: € 8,- inclusief pauzedrankje.
Reserveren? Stuur een mailtje naar 

kinowijkaanzee@gmail.com. 
Reserveren is niet verplicht, er is 
genoeg ruimte. TIP: Kom voordat je 
naar de film gaat gezellig eten bij 
Café De Zon of Be My Guest. 

Op vrijdag 1 maart is er weer een 
speciale editie van Kino Wijk aan Zee 
met een keuzefilm. Is er een film die je 
graag nog eens wilt zien? Laat het ons 
weten via kinowijkaanzee@gmail.com 
en wie weet wordt jouw favoriete film 
vertoond! 

Kino Wijk aan Zee wordt mogelijk 
gemaakt door De Tip Wijk aan Zee, 
SaWaZ, Café De Zon & Be My Guest. 

I
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et kan zo maar gebeuren: zo zit je in 
een cafeetje in Uitgeest en een paar 
weken later vertrek je met je band 

naar Pennsylvania US.

Het was eind jaren tachtig in Café Thijs 
(inmiddels ter ziele), dat Theo Bos een 
biertje dronk met Klaas Beentjes. Wijk aan 
Zeeër Theo (leraar nederlands) maakte deel 
uit van de folkband Haddock, Klaas was 
manager van ESTS, een aan Hoogovens 
gelieerd ingenieursbureau. Klaas was aan 
het klagen: hij moest alweer naar Amerika, 
voor staalzaken. Waarop Theo verzuchtte 
dat hij de volgende morgen weer met zijn 
broodtrommeltje naar school moest. Dan 
was zo’n reisje naar de US toch wel even 
wat spectaculairder. Kon hij niet een keertje 
gaan? Kon Klaas niet wat regelen voor de 
band? En ja hoor, enkele weken later zat de 
hele band in het vliegtuig naar Pittsburgh, 
Pennsylvania. Op uitnodiging van de 
Amerikaanse zakenrelatie van Klaas, 
de gefortuneerde staalfabrikant en entre-
preneur Jack B. Piatt, werd Haddock naar 
de US gehaald om te spelen op een groot 
liefdadigheidsfeest ten behoeve van het be-
houd van de folkloristische cowboydorpen,
die gesponsord werden door Piatts staal-
bedrijf. En daar stond Haddock zomaar ge-
programmeerd tussen country grootheden
als Chet Atkins en Ray Stevens. Dat voor het 
optreden maar tien minuten was uitgetrok-
ken mocht de pret niet drukken, het was 
lang genoeg om gesignaleerd te worden 
door een van de managers van Silver Dollar 

City, ook wel Dollywood genoemd vanwege 
Dolly Parton’s betrokkenheid. Hij was bezig 
met het organiseren van een Europese
Maand in het grote Silver Dollar City pret-
park te Indian Point, Missouri. Tal van lan-
den waren vertegenwoordigd: Portugal met 
fado, Schotland met highland dancers en 
doedelzakspelers (die gek genoeg uit Twente 
kwamen), Duitsland met lederhosen, 
Nederland met een Volendams koor, Frank-
rijk met culinaria, Engeland met dans en zo 
ook Haddock, die vanwege hun repertoire 
Ierland vertegenwoordigde. Ook aanwezig, 
dankzij Theo, was Rien Knoops, de chefkok 
van Chateau Marquette, die voor een verras-
sende cocktail van Parijse wafels, Hollandse 
kroketten en gehaktballen zorgde. Het werd 
een paar weken flink aanbuffelen in het 

Dockside Theatre van Dollywood, want de 
optredens gingen de hele dag door met 
alleen op maandag en dinsdag vrij.
Ze werden ondertussen ook nog voor radio 
en tv gevraagd. Een extra vermoeiende 
factor was dat ze geacht werden echt uit 
Ierland te komen. Het valt niet mee om 
voortdurend zogenaamd Iers te spreken 
en te zingen. Het waren mooie, succesvolle 
weken en door de vele optredens vloog de 
band in topvorm huiswaarts. Waar een goed 
cafégesprek niet allemaal toe kan leiden…

Tekst:
Dik Broekman met dank aan Theo Bos.
Op de foto van links naar rechts: 
Haddock met Peter Janssen, Jeroen Stam, 
Marleen Plooy, André Uitgeest en Theo Bos.

H
Haddock in Amerika

Hoe de Wijkse folkband Haddock in Amerika kwam



6 7

illem: “Ik heb het altijd gedaan, 
wandelen. Het is eigenlijk al 
begonnen als kind. Ik heb ook 

altijd staand werk gehad, nooit gezeten. 
Want als chef-kok in een kombuis op een 
schip moet je je helemaal de pleuris werken
en dan stond je de hele dag. Na twaalf jaren 
varen maakte ik 40 dienstjaren op de Hoog-
ovens, ook staande werk. Ik werd Eerste Gie-
ter in de Staalfabriek. Zo’n pan leegtrekken 
en grondstoffen erin gooien.” 
JP: “Ook weer met pannen.” 
Willem: “Ja, héle grote pannen, 300 ton vloei-
baar staal erin!” 

Ik was stapelgek op haar (Joke Oldenburg 
- de Groot, red.)
JP: “Waarom ben je toen gestopt met dat 
varen en koken, verkering?”
W: “Ja, ja. We zijn nu 43 jaar getrouwd. 
Ik was hopeloos verliefd, dan ga je niet een 
half  jaar op een boot zitten. Ik was stapel-
gek op haar, ik dacht wat moet ik? En toen 
zei Niek Jan Vrijburg tegen me: waarom ga 
je niet op de Hoogovens man, die betaalt 
hartstikke goed. Ik zeg: Op de Hoogovens? 
Waarom denk je dat dat hek eromheen 
staat? Ik zeg, dat deden de moffen ook om 
die kampen, ik ga daar niet werken! En hij 
zegt: je bent gek. Hij verdiende nog meer 
dan ik met mijn 16 uur per dag werken. 
Nou toen kwam ik daar en ik werd er als 
god behandeld. In die Oxy 1 was het heel 
smerig, altijd stoffig, weinig licht, maar ik 
vond het helemaal niet erg want het waren 
allemaal ex-zeelieden en ex-internationale 
vrachtwagenchauffeurs die met huisje 
boompje beessie gingen beginnen.” 

Mijn hoofd raakt er leeg van
“In het voorjaar als je langs de Zeestraat 
loopt terwijl dat jonge groen aan die bomen 
komt dan zegt elk vogeltje: oprotten, dat 
is mijn boom, want hier ga ik een nessie 
bouwen. Ik vind dat zoiets fantastisch, dat 
je dat zo kan beleven, dat vind ik héérlijk! 
Nu ik gepensioneerd ben en er meer de tijd 
voor heb kan ik lekker wandelen. 
Het fijne van dat wandelen vind ik, mijn 
hoofd raakt er leeg van. Ik wil er niet in 
details over treden, maar ik zat met een 
tumor in mijn hoofd. Ik loop nog steeds 
bij het AvL, voor controle. Maar tijdens het 
lopen dan denk ik daar helemaal niet aan. 
Ik denk ook helemaal niet aan negatieve 
dingen. Want ik kom allemaal mensen 

tegen, die eigenlijk, op een andere manier, 
hetzelfde denken.”
JP: “Loop je ook samen met Joke?” 
W: “Dat deden we, maar zij kreeg vaat-
vernauwing in haar been. Nu ben ik er aan 
gewend maar ik moet wel eerlijk zeggen, 
als wij met zijn tweeën liepen, dan ga je 
over heel andere dingen praten als dat je 
gewoon in je leven praat met elkaar. Je bent 
veel vrijer, je hebt het niet over problemen. 
Problemen lijken hele kleine probleempies 
te worden.”

Ik moet dat rondje hebben, ik word daar 
vrolijk van
“Want je hebt de luchtjes van de bomen, 
of het heeft net geregend. Ik kan daar zo 
intens van genieten. En ik kom altijd 
mensen tegen, ja, die zich anders uiten, 
maar die er óók van genieten. Het lijkt wel 
of je op een soort zelfde frequentie zit.”
JP: “Raak je in gesprek?” 
W: “Ja! Als ik om het weiland loop, dan 
kom ik Philip tegen, van Noort. Het is altijd 
met een geintje. En dan staat die jongen 
van Albers de stoep te vegen, soms sta je 
wel een uur met elkaar te praten, met Hans. 
Ik zou het niet willen missen. Ik vind als 
die Dorpswei weg zou wezen, is voor mijn 
beleving het dorp ook weg. Het is de kern 
die er nog is hier in het dorp, tussen alles 

wat er is bijgebouwd. Ja, dat is een kronkel 
in mijn hoofd, ik wil altijd eindigen of 
starten met om de Dorpswei. Die Dorpswei,
die ligt me zo verschrikkelijk na aan het 
hart... Ik begin of eindig een wandeling 
altijd met een rondje om de wei, 1,2 kilome-
ter, ik moet dat rondje hebben.”

Om de vuurtoren op de pier heen en weer 
terug is 10 km
“Ik wil elke keer nieuwe routes lopen. 
Wel in dezelfde afstand ongeveer. Zo loop 
ik 2 keer in de week naar de pier. Die is nou 
dicht omdat er stormschade is en dan kan 
ik niet de nieuwe pier op. Dan loop ik om 
de vuurtoren heen en terug over strand of 
langs de weg én dan pak ik het weiland mee, 
zo heb ik precies 10 kilometer. Of ik loop 
naar Heemskerk. Dat is ook ongeveer 
10 kilometer, mits ik het weiland erbij pak. 
Als ik een langere afstand wil lopen loop ik 
óf naar Castricum, óf naar Egmond aan Zee. 
En dan hangt het er vanaf of het dan eb of 
vloed is of ik over strand terugloop of door 
het duin. Naar Egmond da’s nogal lang, 
heen en terug is dat 6 uur lopen, non-stop. 
Ik stop nooit, ik drink ook nooit ergens wat. 
Ik heb ook nooit geen flessie water bij me. 
Ik heb nooit geen dorst.”

Als ik thuiskom
“En regelmatig, wel een keer in de 14 dagen 
loop ik via Westerhout, langs de kinder-
boerderij, steek de weg over, dan loop ik 
langs de Hoogovenschool, dan kom ik uit bij 
de Cementfabriek, de Enci. Dan loop ik over 
de Spuisluis, Noordersluis, Middensluis, 
Kleine sluis, dan langs de visafslag, dan 
langs het Visserijmuseum bovenlangs en 
dan door het ouwe gedeelte van IJmuiden,
al die straatjes ga ik terug richting de pont. 
Dan met de pont terug en dan weer deze 
kant op. Da’s 21, 22 kilometer ongeveer. 
En ik loop ook weleens langs het kanaal tot 
pontje Buitenhuis, daar ga ik met de pont 
over, dan door Spaarndam en over de A9 
en dan met de Velserpont weer deze kant 
op. Dat is 43 kilometer. Dat voel ik hoor.” 
JP: “Neem je dan wel een flesje water mee of 
een banaantje?”
W: “Niks, nooit. Ik heb ook nooit een tas 
bij me. Als ik thuis kom dan bel ik haar, 
in verband met de koffie, want ik wil altijd 
koffie drinken samen met haar. 

Tekst en foto; JP van der Meij.

W
Willem Oldenburg

Een wandeling begint of eindigt altijd met een rondje om de wei
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ier zijn Winnie en Knofje, de 
honden van Annemarie Deen.
Knofje is een Jack Russell, ze is 

tien jaar, Winnie is een Chihuahua en ze 
is drie.

De Chihuahua komt uit Mexico en 
was bij de Azteken in gebruik als offer- 
hondje bij religieuze rituelen. Winnie 
komt echter uit het op de Nederlandse 
biblebelt gelegen Barneveld, ook wel 
een beetje religieuze achtergrond dus.
Toen de kinderen bijna allemaal het 
huis uit waren vond Annemarie dat 
het tijd werd voor een andere vorm 
van gezinsuitbreiding, er kon nog wel 
een hondje bij, het liefst een die nóg 
knuffelbaarder was dan Knofje. 
Nu staat de chihuahua natuurlijk 
bekend om z’n hoge knuffelbaarheid 
dus toen ze Winnie op marktplaats 
zag was het pleit snel beslecht. Het was 
koud toen Annemarie haar, tien weken 
oud, ophaalde. Daarom had ze een 
verknipte wollen sok aan als jas. 
Eenmaal thuis bleek dat Knofje niet 
echt om een extra huisgenoot zat te 
springen, ze beschouwt Winnie als 
ongewild, nagekomen zusje. Maar goed, 
ze verdragen elkaar zo goed en zo 
kwaad als dat gaat. Misschien ook wel 
omdat ze elkaars tegenpolen zijn. 

Winnie is ondernemend, aanhankelijk, 
knuffelbaar, gezellig op schoot, Knofje 
ligt het liefst op haar stoel, aan haar 
lijf geen polonaise. Winnie gaat graag 
mee op reis, Knofje kan niet tegen 
autorijden en jankt en protesteert de 
hele rit de boel bij elkaar. Winnie gaat 
graag naar buiten, tenminste, als het 
weer het toelaat. Want bij kou, regen, 

HonderduitH

wind of nog erger sneeuw, is ze met 
geen stok naar buiten te krijgen. 
Ze heeft sowieso het liefst een jas aan 
als ze naar buiten gaat. Vanwege haar 
kleine postuur draagt ze geen confectie-
kleding, die hebben ze niet in haar 
maat. Gelukkig heeft ze een uitgebreide, 
op maat gemaakte garderobe van de 
hand van haar privé kleermaakster, 
de moeder van een vriendin van 
Annemarie. Zo gaat ze altijd warm en 
volgens de laatste mode gekleed de 
straat op. Ze doet dat met zelfverzeker-
de stapjes, niet bang voor andere 
honden. Ze gaat graag mee naar de stad, 
in haar speciaal gevoerde chihuahua-
tasje, want ze houdt van winkelen. 
Op straat moet ze goed uitkijken met 
oversteken, als klein hondje word je al 
gauw over het hoofd gezien. Door haar 
geringe gewicht slijten haar teennagels 
nauwelijks, daarom moet ze maande-

lijks naar de pedicure om geknipt te 
worden. Knofje heeft een ander pro-
bleem, die verhaart met haar stokhaar-
vacht het hele jaar door, dit vereist zeker 
driemaal daags stofzuigen. 

Winnie houdt van lekker eten. Naast de 
gebruikelijke brokjes is ze dol op tapas-
achtige tussendoortjes als olijven, 
doperwtjes, stukjes kaas en plakjes 
worst. Die heeft ze ook echt nodig want 
bij het minste hongergevoel komt bij 
Winnie haar gestel in opstand. Zo gaan 
Knofje en Winnie allebei hun eigen 
verdraagzame gang, zonder dat ze 
elkaar in de weg zitten. O ja, en dan is 
er ook nog de Kat Kaat, maar die hoort 
in een andere rubriek.

Tekst: Dik Broekman.
Foto’s: Annemarie Deen. 

Illustratie: Joke Staal.

Zwerfvuilopruimactie
Zaterdag 3 februari vindt er weer een 
schoonmaakactie van zwerfvuil plaats. 

Om 10.00 uur wordt er gestart vanaf de Spar. 
Gereedschap is aanwezig. In een uur zal 

een zo groot mogelijk gebied van zwerfvuil 
worden ontdaan. Na afloop kan er in 
Café de Zon nog nagepraat worden 

met een gratis drankje.

Oud papier ophalen
Zaterdag 24 februari

haalt SV Wijk aan Zee weer oud papier op.
Met de opbrengst daarvan kunnen 

de groeiende kosten van de vereniging
worden betaald. 

U kunt het ook bij het Doolhof neerzetten.

Tuinteam Wijk aan Zee
Vrijdag 9 februari en 23 februari

om 10.00 uur verzamelt het Tuinteam 
zich weer bij de Buurtzorg Relweg 11a. 

Voor info: 0251-823414,
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Van dorpsgenoten voor dorpsgenoten.
Ik wil graag bedanken voor het hart-
verwarmende bezoek van de vriendelijke 
Kerstman, met een verrassingspakket 
namens het Dorp. Eén warme Troost! 
Met een zelfgemaakte kerstwens door 
leerlingen van de Vrijheit, het heeft me 
geraakt. Wat een Dorp! Dank. 

Nelleke van der Lelij.

Wat een fijn dorp is het toch.
Wordt er vrijdag voor kerst een kerstpakket 
afgegeven door de kerstman himself. Keek 
hem vragend aan en ja dat was voor mij. 
Verdrietig omdat ik net mijn vrouw heb 
verloren maar fijn dat je omgeving zo mee-
leeft. Dan nog een lieve kerstgroet erbij van 
jeugdig Dyrano en van de organisatie ‘Het 
Sinterklaas- en Kerstcomité’. Hulde ook aan 
de vrijwilligers die met tranen in de ogen 
door de vele regen de pakketten hebben
afgeleverd. De geleverde vitamines zijn 
belangrijk maar het gebaar wat ervan uitgaat 
is meer. Dorpelingen bedankt. 

Rien Luiken.

Beste bewoners van Wijk aan Zee.
Mijn naam is Noa, ik ben een Boomer en 
woon sinds oktober met veel plezier met 
mijn twee baasjes in dit mooie dorp. 
Wat mij opvalt wanneer ik ga wandelen, 
is dat er hier veel hondenpoep ligt. Vooral 
rondom de dorpsweide, maar ook zomaar 
midden op de stoep. Zelf vind ik dit niet 
zo fijn, omdat ik graag mijn behoefte doe 
op een schone plek. Mijn baasjes ruimen 
namelijk wel altijd op. Daarom wil ik alle 
hondenbezitters vragen om hetzelfde te 
doen. We willen toch allemaal een mooi en 
schoon Wijk aan Zee? Ik hoop jullie een 
keer tegen te komen tijdens één van mijn 
wandelingen!

Liefs Noa.

Help ons!!!
Al diverse jaren organiseren wij, van WSV 
de Zwervers, wandeltochten waarvan er 2 
vanuit Wijk aan Zee starten. In het verleden 
gebeurde het ook al dat onze pijlen om de 
richting aan te geven voor onze wandelaars 
verdwenen of verdraaid werden maar 
afgelopen keer was het zeer betreurens-
waardig en om moedeloos van te worden.
Grote splitsingsborden waren weg of in de 
bosjes gegooid en van heel veel richtings-
pijlen waren de tie-wraps waarmee ze vast-
gemaakt waren doorgesneden en de pijlen 
verdwenen. Met veel vrijwilligers proberen 
wij betaalbare wandeltochten te organiseren 
waardoor wandelaars en ook gezinnen met 
kinderen voor een redelijke prijs kunnen 
wandelen. Daarom hebben wij ook geen 
grote winsten met deze tochten. De pijlen 
zijn bewust gemaakt van plastic zodat we ze 
vaak kunnen gebruiken en daarmee ook aan 
het milieu denken. Ze worden met tie-wraps 
vastgemaakt en niet met plakband ook om 
zo weinig mogelijk schade te veroorzaken 
aan de duinen. Hier is door ons bewust over 
nagedacht maar misschien zijn er mensen 
die andere gedachten hebben en daarom 
de pijlen weghalen en daarmee niet alleen 
ons (ook financieel) duperen maar ook alle 
wandelaars. Daarom onze vraag om hulp. 
Zijn jullie degene die de pijlen weghalen of 
weten jullie wie het zijn neem dan contact 
met ons op om van gedachten te wisselen 
zodat onze vrijwilligers hopelijk in de toe-
komst niet weer steeds hoeven te controle-
ren om te kijken of alles nog correct is.

Groetjes,
WSV De Zwervers

Joop Bremer (voorzitter)
bremer.j@ziggo.nl 06-5476 3780

De collectebussen zijn weer leeg.
Langs deze weg willen wij alle Wijk aan 
Zeeërs weer hartelijk danken voor hun 
bijdrage aan het Epileptiefonds. 
Een recordjaar van € 1.042,49. 
Mogen wij in juni weer op u rekenen?? 
Vriendelijke groeten.

De collectanten.

Rommelmarkt
Op zondag 11 februari is er weer een 
gezellige rommelmarkt in de Moriaan van 
12.00 tot 15.30.uur. 
Toegang 1 euro, kinderen gratis. 
Voor inlichtingen: 

rommelmarktzuiderduin@outlook.com

Belangrijke informatie
Noodnummers
Politie Beverwijk: 0900-8844
Alarmnummer NOODGEVALLEN: 112
Ambulance en brandweer: 023-515 9500
Reddingsbrigade Wijk aan Zee: 374345
KNRM reddingstation Wijk aan Zee
Relweg 70 1949 Wijk aan Zee - 374412
Dierenambulance: 215454

Uitdeelpost apotheken:
Donker, Plantage en Velsen Noord
Iedere werkdag van 16.30-18.00 uur
bij Gezondheidscentrum De Moriaan

Gezondheid/ondersteuning
Huisarts: 375972 
Receptenlijn: 374007
Spoednummer huisarts: 375254
Fysiotherapie: 375976
info@fysiowijkaanzee.nl
Buurtzorg Wijk aan Zee: 06-2293 6056
Viva! Zorggroep: 088-9958 000
Zorgbegrip: 0251-826045

Milieuklachten
HVC inzameling (Reinunie): 0800-0700
Milieuklachten Omgevingsdienst 
IJmond: 263863 - www.odijmond.nl
Milieuklachten Tatasteel 0800-0242 255
Omgevingsdient Noordzeekanaalgebied:
www.meldpuntoverlasttata.nl 
Geluidshinder vliegtuigen: 020-6015 555
of via internet: www.bezoekbas.nl -
www.geluids.net - www.vlieghinder.nl

Overige klachten
Klachten over woonomgeving: 
www.beverwijk.nl/fixi
Landelijk meldpunt ‘pin’veiligheid: 
030-2856555
Zwemwatertelefoon: 0800-9986 734

Diversen
Gemeente Beverwijk en Gebeids-
verbinder Beverwijk-West voor: 
Leefbaarheid, Sociale Samenhang en 
Bewonersparticipatie 256256
SaWaZ: info.sawaz@gmail.com
Secretariaat Dorpsraad: 
secretariaat.dorpsraadwaz@gmail.com
www.wijkaanzee.org
Spreekuur Sociaal team in de 
Huisartsenpost: elke 3e maandag van 
de maand 10:00-11:30. Tel. 0251-508050
info@sociaalteambeverwijk.nl

Juttertjes
‘Juttertjes mogen maximaal 25 woorden 
bevatten en zijn gratis voor dorpsbewoners 
en moeten schriftelijk of digitaal via

jutter@live.nl 
aangeleverd worden. Juttertjes zijn niet 
bedoeld voor commerciële doelen of 
personeelsadvertenties.

Ingezonden berichten
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orpsraadsleden worden regelmatig
aangesproken op straat of via 
social media. Hieronder vragen die 

afgelopen maanden aan ons gesteld werden. 
Met natuurlijk de antwoorden. Heb je ook 
een vraag? Mail (secretariaat.dorpsraadwaz@
gmail.com). Of beter nog: loop binnen bij de 
Moriaan als de Dorpsraad daar vergadert 
(elke tweede woensdagavond van de maand). 
Iedere vergadering begint daar met een 
vragenrondje van de publieke tribune.  

Wat vond de Dorpsraad van de acties van 
Extinction Rebellion tijdens het schaak-
toernooi? 
We kijken er iedere keer weer van op hoe-
veel mensen van ver buiten de IJmond zich 
zeer betrokken voelen bij het debat over 
vervuiling door Tata. En dat zij er zelfs voor 
afreizen of een vrije dag opnemen om hier 
mee te doen met een demonstratie vindt 
zij bijzonder. Het schaaktoernooi was wat 
ons betreft evenwel een ongelukkige keuze 
voor een actie. Het toernooi is namelijk een 
grote, feestelijke gebeurtenis voor het dorp. 
Een visitekaartje, ook voor Wijk aan Zee. 
Er waren nu bezoekers en bewoners die zich 
ergerden aan de verstoring. Maar daar bleef 
het bij. Een bewoner vroeg zich af: waarom 
heeft de Dorpsraad dit niet voorkomen? 
Voor de duidelijkheid: de Dorpsraad gaat 
niet over de openbare orde in het dorp. 
Wij waren ook niet op de hoogte. 
De gemeente wel. Extinction Rebellion 
had netjes toestemming gevraagd aan de 
gemeente. En gekregen. De gemeente stelde 
na afloop vast dat alles ordelijk was verlo-
pen. Het is goed ons steeds te realiseren dat 
demonstreren een belangrijk grondrecht in 
Nederland is. Gelukkig mag je in ons land 
vrij je mening uiten.

Waarom heeft de Dorpsraad zich nog niet 
laten zien bij de nieuwe participatieronde 
over Groen Staal? 
Wij menen dat er geen sprake is van partici-
patie. Wat Tata en de Provincie participatie 
noemen is in feite voorlichting. Het bedrijf 
legt uit en bewoners kunnen vragen stellen. 
Participatie wil zeggen dat de direct belang-

hebbenden werkelijk betrokken worden. 
De Dorpsraad heeft medio vorig jaar met 
de stichting Frisse Wind Tata schriftelijk 
vragen gesteld en verzoeken gedaan. 
We wachten nog steeds op antwoorden. 
Zo hebben wij de overheid, die ook betrok-
ken is gevraagd (uitstoot)data te comple-
teren en te verifiëren. Aan Tata hebben we 
gevraagd alle scenario’s en bijbehorende in-
formatie openbaar te maken en transparant
te zijn over waarom precies het bedrijf 
tot de huidige keuzes voor vergroening 
is gekomen. Alleen dan is er zicht op hoe 
maatschappelijke belangen (gezondheid, 
schone leefomgeving, klimaat) en bedrijfs-
economische zijn gewogen. Een voorwaarde 
voor werkelijke participatie is transparantie. 
Daarvan is nu geen sprake. Dus kan er geen 
participatie zijn.

Wat vindt de Dorpsraad van het nieuwste 
plan voor Groen Staal van Tata Steel?
Tata doet in het nieuwste plan veel te weinig 
om op afzienbare termijn de ziekmakende 
uitstoot te voorkomen of af te vangen, 
vinden wij. Afzienbare termijn is voor ons 
2030 of eerder. Het bedrijf houdt vast aan 
staal maken met kolen en ertsen in de dicht-
bevolkte IJmond en investeert daar zelfs in. 
Vanuit gezondheids- en milieuoogpunt is 
dat onverantwoord. Het bedrijf blijft tot in 
lengte van dagen aanzienlijke hoeveelheden 
fijnstof, kankerverwekkende PAK’s en zware 
metalen uitstoten. Door de bank genomen 
nog steeds de helft van nu. Daarnaast is er 
geen zicht op afname van het lawaai. 

Ik zag een paginagrote advertentie in het 
Financieel Dagblad met een ultimatum 
aan Tata Steel. De Dorpsraad was een 
van de ondertekenaars. Waarom heeft zij 
daaraan meegedaan?
Wij deden daaraan mee omdat wij vinden 
dat het nu of nooit voor deze staalfabriek is. 
Ook als Tata toekomst wil hebben. 
Een werkelijk duurzame staalfabriek is 
namelijk een bedrijf dat geen ziekmakende 
stoffen uitstoot. En niet pas in 2045. 
Dan laat je nog een generatie IJmonders de 
rekening van de vervuiling betalen met hun 
gezondheid. De zaak is actueel omdat Tata 
voor de ombouw naar Groen Staal rekent op 
honderden miljoenen staatssteun. 
Maar waarvoor precies? Voor een bedrijf 
dat nog steeds kankerverwekkende stoffen, 
lood, arseen, cadmium uitstoot? Dat kan 
toch niet waar zijn? In geen enkel gebied 

met zware industrie in Nederland komen 
zoveel gezondheidsproblemen voor die aan 
het bedrijf gerelateerd kunnen worden. 
Ook niet bij Chemours in Dordrecht. 
Bijna alle ziekmakende uitstoot kan anno 
2023 vermeden of afgevangen worden. 
De concurrenten schaffen vervuilende 
hoogovens af. Tata investeert er juist in. 
Terwijl Tata zelf over de optie van een 
nieuwe hoogoven elders schreef: ‘Het is 
financieel en qua milieu niet levensvatbaar.’ 
Bovendien: ‘Als we vandaag in een nieuwe 
hoogoven zouden investeren, zouden we 
ons vastleggen op het gebruik van kolen tot 
2050.’  Maar in IJmuiden weegt dit dus niet 
mee. De Dorpsraad vindt dit reden tot groot 
alarm. Dus daarom: nu of nooit!  

Vindt de Dorpsraad dat Tata Steel dicht 
moet?
Nee, wij vinden niet dat Tata Steel dicht 
moet. Wij pleiten wel voor een radicaal 
andere insteek bij Tata Steel. Bij twijfel niet 
oversteken, zou het motto moeten zijn. 
Oftewel: als er bij het staalproces een reëel 
risico op gezondheidsschade is voor de 
omgeving, doen we het anders. Of we doen 
het niet. De Dorpsraad pleit voor sluiting 
van onderdelen van het bedrijf, zoals de 
cokesfabrieken. Die zijn ver over hun houd-
baarheidsdatum heen en stoten (met name 
als de cokes niet goed verbrand wordt) 
kankerverwekkende stoffen uit. Cokes-
fabriek 2 die het dichtst bij het dorp staat, 
krijgt veel ovens niet op temperatuur. 
Stichting Frisse Wind die met een camera 24 
uur per dag de cokesfabrieken observeert, 
legde het afgelopen jaar vele honderden 
incidenten vast. Zo’n problematische fabriek 
met kankerverwekkende uitstoot hoort niet 
thuis in een druk bevolkt gebied. Er zijn an-
dere oplossingen denkbaar. Daarom pleiten 
zowel de Dorpsraad als Frisse Wind voor 
sluiting van deze fabrieken op korte termijn.   

Waarom heeft de Dorpsraad aangifte 
gedaan?
Een bedrijf heeft volgens de wet ook een 
zorgplicht en helemaal als het met veel 
schadelijke stoffen werkt. De vraag is of 
Tata Steel de omgeving ‘willens en wetens’ 
heeft vervuild en dus omwonenden willens 
en wetens aan allerlei ernstige risico’s heeft 
blootgesteld. Het is een pijnlijke vraag die 
veel loswoelt. Ook bij ons. De Dorpsraad 
vindt het daarom goed dat een onafhanke-
lijke rechter zich buigt over de verantwoor-

D
Wie? Wat? Waarom? De Dorpsraad antwoordt…

delijkheid van directieleden daarin. 
Kan je een directie aanspreken op beleid dat 
bewezen schadelijk is voor de omgeving? 
Denk dan aan kwesties als: onderhoud je 
de installaties (en filters) zodat hun uitstoot 
minimaal is? En ben je bereid zo’n installatie 
stil te leggen als je maatregelen niet afdoend 
blijken? Wij menen dat bij Tata risico’s voor 
omwonenden niet of nauwelijks hebben 
meegeteld in de bedrijfsvoering. De omzet 
was leidend, koste wat kost. En is het nog 
steeds. De directie vraagt zich niet af of de 
omgeving dat aan kan. Dat vindt zij niet 
haar probleem. Heeft de Tata-directie daarin 
gelijk? Daarover wil de Dorpsraad graag de 
rechter horen. 

Vertegenwoordigt de Dorpsraad de belan-
gen van alle inwoners van Wijk aan Zee? 
Nee, wij vertegenwoordigen niet per defini-
tie de belangen van alle dorpsbewoners. 
Het doel van de Dorpsraad is het bevorde-
ren van de leefbaarheid in Wijk aan Zee.
Maar de Dorpsraad is geen gemeenteraad in 
het klein. In de gemeenteraad zitten partijen 
met ieder een eigen programma. Gemeente-
raadsleden zijn hierom gekozen en kunnen 
door hun kiezers ter verantwoording
worden geroepen. De Dorpsraad is een 
stichting en bestaat uit vrijwilligers die zich 
willen inzetten voor het dorp. Niet meer en 
niet minder. Het doel staat in de statuten 
die al veertig (!) jaar meegaan. Leefbaarheid 
is natuurlijk een breed begrip. Wij rekenen  
daaronder een schone (gezonde) omgeving 
maar ook veiligheid, voorzieningen, sociale 
cohesie (naar elkaar omkijken, zeg maar). 
Met al deze zaken houden de leden van de 
Dorpsraad zich bezig. Gedreven, onder-
nemend en met veel plezier.

Calamiteiten
De Dorpsraad gaat binnenkort de Veilig-
heidsregio Kennemerland (VRK) en de 
GGD uitnodigen. Onderwerp? De veiligheid 
van Wijk aan Zee in geval van calamiteiten. 
De bereikbaarheid van Wijk aan Zee met 
slechts één toegangsweg blijft een hoofdpijn-
dossier. De files geven dat aan op drukke 
stranddagen of als er een kofferbakmarkt is. 
Bovendien: inmiddels staat er een mega-
transformatorstation aan de Zeestraat. 
En wat is het draaiboek bij een calamiteit 
als een gifwolk of een brand bij Tata of het 
transformatorstation? De bedoeling is een 
bijeenkomst te organiseren waarbij iedereen 
aanwezig kan zijn.

ij de graafwerkzaamheden van 
netbeheerder TenneT is een zestal 
mijnstoelen uit de Eerste én 

Tweede Wereldoorlog uit de Noordzee 
gevist. Twee van deze mijnstoelen zijn, 
na een flinke opknapbeurt door de 
vrijwilligers van Rondje Wijk een Zee, 
geplaatst op de zeereep van parkeerplaats 
Hoge Duin. 

Een combinatie van karretje en anker
Tijdens het leggen van de elektriciteits-
kabels naar de windmolens voor de 
kust van Wijk aan Zee in 2022 zijn de 
mijnstoelen opgevist. Een mijnstoel is 
een karretje dat in de oorlog gebruikt 
wordt om een zeemijn vanaf een schip 
de zee in te rijden. Daarna dient het als 
anker voor de zeemijn.
Het ruim 900 kilo zware karretje staat 
op de zeebodem. De mijn zweeft er, 
net onder het wateroppervlak, aan een 
ketting boven. Zodat de mijn niet 
zichtbaar is voor een aanvarend schip.
Met de katrol aan de zijkant kon de 
kabellengte ingesteld worden. 
De stekels wachten op het eerste schip 

dat ertegen aanstoot. Zowel de Duitsers, 
Engelsen als de Amerikanen gebruikten 
dergelijke mijnstoelen om hun mijnen 
te verankeren. De Britten gebruikten ze 
om de haven van IJmuiden af te sluiten.

Uitbreiding verzameling
Naast de wandelroute rond het dorp, 
beheert de Vereniging Rondje Wijk aan 
Zee een drietal bunkers uit de Tweede 
Wereldoorlog. Nu zijn de mijnstoelen 
aan de verzameling toegevoegd. 
De vrijwilligers van Rondje Wijk aan 
Zee hadden er een hele klus aan om de 
verroeste karretjes schoon te maken. 
Met toestemming van de gemeente 
en met steun van sponsors zijn twee 
mijnstoelen geplaatst op de zeereep bij 
de parkeerplaats Hoge Duin. 
Het betreft een mijnstoel uit de Eerste 
Wereldoorlog en een Britse mijnstoel 
van het type MK XIV uit de Tweede 
Wereldoorlog. Een derde mijnstoel 
heeft een plek gekregen bij de Küver-
bunker in het Gaasterbos, ingang 
Badgastenkerk.

www.rondjewijkaan.nl

Opgeviste mijnstoelen 
geplaatst met zicht op zee

B
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Agenda
www.tipwijkaanzee.nl/evenementen. 
Aanmelden van activiteiten: info@tipwijkaanzee.nl

Donderdag 1 februari
Badgastenkerk: Ademceremonie & 
Klankschalen met Paula en JP; 20:00

Vrijdag 2 februari 
Café de Zon: Kino Wijk aan Zee: 
The Blue Caftan; 20:00

Zaterdag 3 februari
Spar: Startpunt zwerfvuil opruimactie; 10:00
Badgastenkerk: Ontdek de Kracht van het 
IJsbad! Met Maxime en Jorinde; 10:00-12:00

Zondag 4 februari
Badgastenkerk: Dri3mtime Healing; 12:00
Café de Zon: Gluren bij de Buren: 
Band Serious Fun; 13:00-17:00
Beeldenpark Een Zee van Staal: 
Gratis rondleiding; 14:00

Donderdag 8 februari
Sonnevanck: Popquiz; 20:30

Vrijdag 9 februari 
De Moriaan: Kids Disco met thema 
Carnaval t/m groep 3; 18:15
De Moriaan: Kids Disco met thema 
Carnaval  groep 4 t/m 8; 20:00

Zaterdag 10 februari
Gouden Gunje: Repair Café; 12:30-15:30
Kop van WaZ: opening expositie: 
Nieuwe KOPstukken; vanaf 17:00
Het Boegbeeld: The country deputies; 21:00

Zondag 11 februari
De Moriaan: Rommelmarkt; 12:00-15:30
Café de Zon: Afscheidsconcert Hans Duyn 
met Xcusa, Stone Def en Lord Justice; 16:00

Woensdag 14 februari
De Moriaan: Vergadering Dorpsraad; 20:00

Vrijdag 16 februari 
Café de Zon: Kino Wijk aan Zee: Anatomy 
of a Fall; 20:00

Zondag 18 februari
Badgastenkerk: Advaita & klankschalen met 
Volker en JP; 12:00

Maandag 19 februari
Badgastenkerk: Gongbad; 14:00

Dinsdag 20 februari
De Moriaan: Seniorenmaaltijd; 17:00

Zaterdag 24 februari
SV Wijk aan Zee haalt oud papier op
De Moriaan: Moriaan Darts; 20:00
Café de Zon: Festival ‘Er was eens…’; 20:00
Aloha Beach: Stand-up comedy; 20:30

Dorpskerk
Zondag 4 februari 10.00 uur
Voorganger: ds. J.M.F. Bellwinkel te Leiden
Zondag 18 februari 10.00 uur
Voorganger: dr. K.E. Bras te Haarlem

Odulphuskerk
Zaterdag 3 februari 19.00 uur
Eucharistieviering met samenzang
Voorganger: p. Ruben Torres
Zondag 11 februari 9.15 uur
Eucharistieviering met Odulphuskoor
Voorganger: p. Jaider
Woensdag 14 februari 19.00 uur
Oecumenische Aswoensdagviering 
met Odulphuskoor
Voorgangers: p. N. Smit en ds. A. van 
Nierop; lector Mw. N. Souwer
Zaterdag 17 februari 19.00 uur
Themaviering met Themakoor
Voorganger: pastor K. Schuurmans
Zondag 25 februari 10.00 uur
Gemeenschapsviering met Odulphuskoor
Eigen Voorgangers

Oecumenisch nieuws
Dinsdag 6 februari is er weer een gesprek 
rond de Bijbel. Onderwerp: Boek Esther
Pastor N. Smit leidt het gesprek in.
Inloop vanaf 19.00 uur met koffie en thee
Aanvang 19.30 uur in de consistorie.

‘Het licht in jezelf ’
Op zondag 25 februari om 12:00 is er een 
Klankschalenmeditatie ‘Het licht in jezelf ’ 
in het Badgastenkerkje. Inspiratie voor het 
houden van deze meditatie zijn inzichten 
van de Indiase leraar J. Krishnamurti die zei: 
‘Wees je eigen licht’ en Krishnamurti is zeker 
niet de enige die wijst op de noodzaak ‘naar 
binnen’ te gaan en onszelf werkelijk te leren 
kennen. Want onze innerlijke wereld creëert 
de uiterlijke wereld. ‘Pas dan zijn we in staat 
de conflicten in de wereld die voortkomen 
uit de conflicten in onszelf, echt te begrijpen’,
zegt hij. ‘We are the world en het is onze 
individuele chaos die de wanorde in de 
samenleving creëert. De kwaliteit van het 
individu is de kwaliteit van de samenleving.’
Wanneer je iets doet en je geniet er van 
dan ben je bezig om je te verbinden met 
je kern, je essentie. Genieten is een veel 
voorkomend verschijnsel bij klankschaal-
concerten. www.j-p.nl/reserveren

Artist in residency
bij Be My Guest 

Judith Segers she/her (1984) is een internati-
onaal beeldend kunstenaar sinds 2014. 
Ze werkt vanuit haar studio op de NDSM-
Werf in Amsterdam en maakt Duurzame 
kunst over psychiatrie, politieke, sociale en 
milieukwesties. Haar kunst kun je herken-
nen aan de gedurfde en kleurrijke stijl die in 
al haar werk terug komt. Ook haar signature 
gebakken eieren zijn inmiddels een begrip. 
Judith is een multi disciplinair kunstenaar. 
In haar inmiddels 10 jarige werk praktijk 
heeft ze zich ontwikkeld in verschillende 
technieken, stijlen en media. Ze is het meest 
succesvol in haar werk als : Muralist, 
Abstract expressionistisch schilder en 
Installatie kunstenaar. 
In de maand februari is ze te gast bij Be My 
Guest. Ben je benieuw wat zij hier komt 
doen? Hou dan in de gaten:

www.bemyguest.house 
Of meer lezen? zie: www.kleinood.me




